

Zuschusshöhen Antragsrunde 2026 (KA 131)¹

/ Grant amounts Call 2026 (KA 131)¹

DE: Das Erasmus+ Programm sieht verschiedene monatliche Fördersätze für drei Ländergruppen vor, die unten gelistet sind. Erasmus+ Studienaufenthalte können grundsätzlich für 1 Semester gefördert werden. Hierbei gilt für die Förderfähigkeit eine Mindestaufenthaltsdauer von 2 Monaten, maximal kann eine Aufenthaltsdauer von 6 Monaten gefördert werden.

Potentielle Verfügbarkeiten von Fördermitteln werden nach Maßgabe des Budgets geprüft (keine automatische Zusage zu einem Erasmus+ Stipendium möglich). Sollte keine finanzielle Förderung möglich sein, besteht grundsätzlich die Alternative eines „zero-grant“ Aufenthalts (= Aufenthalt ohne finanziellen Zuschuss).

EN: The Erasmus+ programme has different monthly grants for three groups of countries, which will be listed below. Erasmus+ student mobilities can basically be funded for 1 semester. Eligibility of funding presupposes a minimum stay of 2 months, funding can be granted for a maximum of 6 months.

Potential availability of funding will be evaluated corresponding to the budget (no automatic confirmation of an Erasmus+ grant possible). If no financial support is possible, „zero-grant“ stays can be an alternative (= stay without financial support).

¹vgl. Erasmus+ Antragsrunde 2026, Finanzhilfvereinbarung Anhang 3

Erasmus+ Studienaufenthalte/Erasmus+ student mobilities

Länder / Countries		Monatlicher Zuschuss in EUR / Monthly Grant in EUR
Gruppe 1 / Group 1	Belgium, Denmark, Germany, Finland, France, Ireland, Iceland, Italy, Liechtenstein, Luxembourg, Netherlands, Norway, Sweden	520,-
Gruppe 2 / Group 2	Estonia, Greece, Latvia, Malta, Portugal, Slovakia, Slovenia, Spain, Czech Republic, Cyprus	470,-
Gruppe 3 / Group 3	Bulgaria, Croatia, Hungary, Lithuania, North Macedonia, Poland, Romania, Serbia, Turkey	470,-

Erasmus+ Praktikumsaufenthalte/Erasmus+ internships

Länder / Countries		Monatlicher Zuschuss in EUR / Monthly Grant in EUR
Gruppe 1 / Group 1	Belgium, Denmark, Germany, Finland, France, Ireland, Iceland, Italy, Liechtenstein, Luxembourg, Netherlands, Norway, Sweden	670,-
Gruppe 2 / Group 2	Estonia, Greece, Latvia, Malta, Portugal, Slovakia, Slovenia, Spain, Czech Republic, Cyprus	620,-
Gruppe 3 / Group 3	Bulgaria, Croatia, Hungary, Lithuania, North Macedonia, Poland, Romania, Serbia, Turkey	620,-

Top-up

Studierende und kürzlich Graduierte mit geringeren Chancen / students and recent graduates with fewer opportunities	Monatlicher Zuschuss in EUR / Monthly Grant in EUR
• Studierende mit betreuungspflichtigen Kindern, die an den Studien- /Praktikumsort mitgenommen werden. • Studierende mit Behinderung. • Studierende mit gesundheitlichen Problemen, wenn dadurch erhöhter finanzieller Aufwand während des Auslandsaufenthalts entsteht (im Vergleich zum Aufenthalt im Entsendeland).	250,-
• Students with child(ren) who take the child(ren) with them on the Erasmus+ stay • Students with disabilities • Students with health issues if it results in increased financial expenses during the stay abroad (compared to the stay in the sending country).	

Reisekostenunterstützung/Travel subsidy

Entfernung / Distance	Umweltfreundliches Reisen - Betrag in EUR / Enviromental-friendly means of transportation - Grant in EUR	Nicht umweltfreundliches Reisen - Betrag in EUR / Non-enviromental-friendly means of transportation - Grant in EUR
Zwischen 10 und 99 km / between 10 and 99 km	56,-	28,-
Zwischen 100 und 499 km / between 100 and 499 km	285,-	211,-
Zwischen 500 und 1999 km / between 500 and 1999 km	417,-	309,-
Zwischen 2000 und 2999 km / between 2000 & 2999 km	535,-	395,-
Zwischen 3000 und 3999 km / between 3000 & 3999 km	785,-	580,-
Zwischen 4000 und 7999 km / between 4000 & 7999 km	1.188,-	1.188,-
8000 km und mehr /8000 km and above	1.735,-	1.735,-

DE: Die Entfernung wird ausgehend von der Universität Klagenfurt zur gewählten Partnerhochschule berechnet und die Förderung umfasst die Hin- und Rückreise.

EN: The funding distance is estimated from the University of Klagenfurt to the selected partner university. The funding covers the travel to and from the partner university.

Contact

International Office

Osttrakt (East Wing), 1st Floor

Universitätsstraße 65-67

9020 Klagenfurt am Wörthersee, Austria

✉ : outgoing.exchange@aau.at

☎ : +43 463 2700 9273

☎ : +43 463 2700 9274

Office hours: Monday to Thursday from 09:00 till 11:00 and by appointment